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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben,

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló

10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani

Dr. Seszták Mikló s

nemzeti fejlesztési miniszter úrnak ,

„Hogyan értékeli a Magyar Postánál történt változásokat? ”

címmel. A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr!

A takarékszövetkezeti szektor átalakítása során 2013 . október 31-én a Kormány úgy döntött, hogy a

Magyar Posta Zrt.-ben fennálló 25%-1 szavazatot jelentő részesedést a takarékszövetkezeti

integrációs szervezet részére értékesítik . Ezzel egy időben a Posta Alapszabálya úgy módosult ,

hogy az osztalékfizetésről szóló döntéshez, az alaptőke felemeléséhez, illetve leszállításához ,

valamint a Magyar Posta Zrt. Igazgatósága és Felügyelőbizottsága tagjainak a visszahívásához a

részvényesek legalább 80%-ának szavazata szükséges .

A Takarékbank Zrt . többségi tulajdonrészének magánbefektetők részére való értékesítésével azt

érték el, hogy a Magyar Állam a Magyar Posta Zrt-ben meglévő többségi részesedése ellenére ne m

tud önállóan dönteni egy, a közgyűlés hatáskörébe tartozó kérdésben, hanem abban ki let t

szolgáltatva egy – akkor hivatalosan a nyilvánosság számára még ismeretlen – magánbefektető
döntésének.

Abból a célból, hogy az Országgyűlés megalapozott és hiteles információkkal rendelkezhessen a

Magyar Posta működéséről, az állami vagyont kezel ő szervek 2015 . évről szóló beszámolójának

parlamenti vitája során azt vártam Dr . Fónagy államtitkár úrtól, hogy az állami érdekek védelm e

szempontjából értékelje a fenti eseményeket. Mivel erre államtitkár úr érdemben nem volt hajlandó
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– mivel csak egy éve tartozik az NFM-hez a posta –, arra kérem a tisztelt miniszter urat, hogy –

figyelemmel a Magyar Postának az Ön felügyelete alatt eltöltött egy évére is – válaszoljon az alább i

kérdéseimre :

1. Miként tudja értékelni azokat a Magyar Postánál történt strukturális változásokat ,

melynek eredményeképpen a Magyar Állam a Magyar Posta Zrt-ben meglév ő többség i

részesedése ellenére nem tud önállóan dönteni a közgyűlés hatáskörébe tartoz ó

stratégiai kérdésekben, hanem abban ki lett szolgáltatva egy magánbefektet ő
döntésének?

2. Az állami érdekek szempontjából pozitívnak ítéli-e meg a Magyar Posta Zrt .

kisebbségi részvénycsomagjának magánkézbe ker űlését? Ha igen miért ; ha nem,

milyen lépéseket kíván tenni a jelenlegi helyzet megváltoztatására ?

Tisztelettel várom válaszát.

Budapest, 2017 . április 5 .

Dr. Szakács Lász
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ (MSZP)
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